
Neighbourhood Watch Bulletin – February 4, 2019

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington 
St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and 
security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. 
Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood
may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com. You can also contact Cst. Dawn Neilly 
(west of O-Train) directly at neillyd@ottawapolice.ca, Cst. Stephanie Lemieux (east of 
O-Train) at lemieuxs@ottawapolice.ca or Cst. Christine Schulz (Centretown) at 
schulzc@ottawapolice.ca. 

Le français suit

1.  STEP in February
2.  OPS is recruiting
3.  OPS ninth annual Gala beneficiaries

1.   STEP in February
The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service’s Selective Traffic Enforcement 
Program (STEP) will focus on unsafe lane changes and red light running during the 
month of February.

Unsafe Lane Changes:

Between 2013 and 2017, there were 6,126 collisions resulting in 693 injuries and 4 
deaths. 

Red Light Running:

Between 2013 and 2017, there were 3,781 collisions resulting in 1,581 injuries and 4 
fatalities. 

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa 
Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health 
and the Transportation Services Department committed to preventing or eliminating road 
deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, 
community engagement, and development of a sustainable safe transportation 
environment.  

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted 
Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sûreté du Québec, Department of 
National Defence’s Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety 
for all residents of the national capital region. 
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Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The Safer Roads Ottawa 
Program is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for 
residents.

2.  OPS is recruiting
The Ottawa Police Service (OPS) is recruiting and wants to reflect the diversity of our 
community.  We are hosting three events in the coming months for those who might be 
interested in a career in policing. These sessions are a great opportunity to connect with 
our recruiting team and go over your qualifications and the steps you need to take to join 
the OPS. 

WHERE:        Chambers, Ben Franklin Place

                        101 Centrepointe Drive

DATE:           Wednesday, February 13, 2019

TIME:            6:00 p.m. to 9:00 p.m. 

On Wednesday, February 6, 2019, we will be hosting a LGBTQ-focused information 
session at Algonquin College, in Rooms 317-318 of the P building, from 6 p.m. to 8 p.m. 
We encourage those who identify with the LGBTQ community to attend to learn how 
you can apply to become a police officer. 

We are also hosting an information session for women only on Tuesday, March 12, 2019 
from 6:00 p.m. to 9:00 p.m. at Ben Franklin Place. These sessions will focus specifically 
on career opportunities for women in policing with supports to help you successfully 
complete your application process. 

Registration is not required for either event, but we encourage you to come early to get a 
seat. 

For further information, please visit our website at www.ottawapolice.ca    

3.  
On January 28, Ottawa Police Service Chief Charles Bordeleau presented cheques at the 
Ottawa Police Services Board meeting to the Ottawa Sports and Entertainment Group 
(OSEG) Foundation, the Great Canadian Theatre Company (GCTC) and the Ottawa 
Police Memorial Cemetery . The cheques represent the total funds raised at the ninth 
annual Ottawa Police Service Gala held on Saturday, October 27, 2018, at the Shaw 
Centre. 

The Ottawa Police has been hosting the Gala since 2010 and has raised over $995,000 to 
date. 
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“The generosity and commitment of sponsors in supporting the Gala confirm why this 
city is one of the best places to live,” said Chief Charles Bordeleau. “The Gala has a 
lasting impact beyond the event itself through the funds we raise for local charities that 
deliver much needed services and programs to the most vulnerable residents.”

The OPS would like to acknowledge this past year’s Gala sponsors for their commitment 
and leadership, particularly the three Platinum Sponsors, TELUS, Bell Media and The 
Barley Mow. 

The tenth annual Police Gala will be held on Saturday, November 9, 2019 at the Shaw 
Centre. Tickets for this event will go on sale soon.
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1.  Le PASC au mois de février
2.  Le SPO recrute
3.  Les bénéficiaires du 9ième annuel Gala du SPO

1.  Le PASC au mois de février
Le Programme d’application sélective en matière de circulation (PASC) du Service 
de police de Gatineau et du Service de police d’Ottawa mettra l’accent sur les 
changements de voie dangereux et le non-respect des feux rouges au cours du mois de 
février.

Changements de voie dangereux

De 2013 à 2017, il y a eu 6 126 collisions, qui ont causé des blessures à 693 personnes et 
entraîné 4 décès.

Non-respect des feux rouges:

De 2012 à 2016, 3 718 collisions ont causé des blessures à 1 581 personnes en plus de 
provoquer quatre décès. 

Le Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est un important 
partenariat communautaire liant le Service des incendies d’Ottawa, le Service paramédic 
d’Ottawa, le Service de police d’Ottawa, Santé publique Ottawa et le Service des 
transports, et qui s’engage à prévenir et à éliminer des décès et des blessures graves sur la
route pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de 
l’engagement communautaire et du développement d’un environnement de transport 
durable et sûr.

Parmi les participants au Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, 
on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de 
l’Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense 
nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière 
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pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

Les résidents d’Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs grandes priorités. 
Le Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawas’est engagé à faire 
appel aux ressources disponibles pour rendre les routes d’Ottawa plus sûres pour ses 
résidents. 

2.  Le SPO recrute
Le Service de police d’Ottawa (SPO) recrute actuellement et souhaite ainsi refléter la 
diversité de notre collectivité. Nous tiendrons prochainement trois activités à l’intention 
de ceux et celles qui envisagent faire carrière dans la police. Ces séances représentent une
belle occasion de rencontrer notre équipe de recrutement, et d’examiner votre 
qualification ainsi que la marche à suivre pour vous joindre au SPO. 

LIEU:             Salle La Chambre, Place Ben-Franklin

                        101, promenade Centrepointe

DATE:           Le mercredi 13 février 2019

HEURE:       De 18 à 21 h 

Le mercredi 6 février 2019, nous tiendrons une séance d’information axée sur la 
communauté LGBT au Collège Algonquin, dans les salles 317-318 de l’immeuble P, de 
18 à 20 h. Nous invitons ceux et celles qui s’identifient avec la communauté LGBT d’y 
assister, en vue de connaître la marche à suivre pour devenir agent ou agente de police. 

Nous tiendrons également une séance d’information à l’intention exclusive des femmes. 
Celle-ci aura lieu le mardi 12 mars 2019 de 18 à 21 h à la Place Ben-Franklin. Il s’agira là
d’une belle occasion de rencontrer notre équipe de recrutement, et d’examiner votre 
qualification ainsi que la marche à suivre pour vous joindre au SPO. 

Il n’est pas obligatoire de s’inscrire à l’une ou l’autre des séances, mais il est conseillé 
d’y arriver tôt en vue d’obtenir une place. 

Pour obtenir plus de détails, consultez notre site web, le www.ottawapolice.ca. 

3.  Les bénéficiaires du 9  ième   annuel Gala du SPO  
Le  chef du Service de police d'Ottawa, Charles Bordeleau, a remis des chèques à 
la Fondation charitable de l’OSEG (Ottawa Sports and Entertainment Group), à 
la Great Canadian Theatre Company (GCTC) et au Cimetière commémoratif de la 
Police d'Ottawa lors d'une réunion de la Commission de services policiers d'Ottawa. Ces
chèques représentent la totalité des fonds amassés lors du neuvième gala-bénéfice de la 
Police, qui fut présenté le samedi 27 octobre 2018 au Centre Shaw.

La Police d'Ottawa assure la tenue du Gala depuis 2010, et à ce jour, les fonds recueillis 
se chiffrent à 995 000$.
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« La générosité et l’engagement des commanditaires qui appuient le Gala sont d’autres 
facteurs qui font de notre ville un si bel endroit où vivre, » a déclaré le chef Charles 
Bordeleau. « Au-delà de l’événement en soi, on peut constater les effets durables du 
Gala, comme les fonds que nous recueillons pour aider des organismes de bienfaisance 
locaux à proposer aux plus vulnérables de nos citoyens des services et des programmes 
d’une grande nécessité. »

Le SPO tient à remercier de leur engagement et de leur initiative tous les commanditaires 
du Gala, notamment ses trois commanditaires Platine, TELUS, Bell Media et The 
Barley Mow. 

Le dixième Gala annuel de la police aura lieu le samedi 9 novembre 2019 au Centre 
Shaw. Les billets pour cette soirée seront bientôt mis en vente.

Key Ottawa Police Service numbers:

* Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. 911
* Non-emergencies and general inquiries ………………………………... 613-236-1222
* To make a police report online ..................................................... www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics.  The more calls that you 
make, the more neighbourhood services we receive.  
 
Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses 
Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in 
important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify 
Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and 
addresses of crack houses.  

Graffiti
If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.  
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